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Я змог бы 
ейны голас распазнаць

з адзінага “алё” па тэлефоне,
адрозніў ад мільёнаў я б, аднак
яна чамусь не звоніць мне, 

не звоніць…

Маўкліва крочыць міма, 
як вясна,

ўсміхаецца сваёй усмешкай
 мілай,

і я б аддаў усё, калі б яна
аднойчы на мой нумар

 пазваніла.

Так хочацца, сагрэў мяне каб лёс
цяплом маленькіх 

сонечных далоняў,
вітаў усмешкай ейнаю здалёк –
але яна ніколі не пазвоніць.  

Я б, пэўна, змог забыцца пра яе, 
ды ў цэлым свеце 

ёсць адна такая.
Цяпер жыву, нібыта 

ў нейкім сне,
і дзень, і ноч яе званка чакаю.

Г.Станкевіч

 рыНак Працы

экаНоМІка

У бешанковіцкім камсамольскім парку абнавілі помнік 
камсамольцам, які быў адкрыты тут у савецкія часы 24-га 
верасня 1970 года да 50-годдзя УЛКСМ.

Многія жыхары Бешанковіч 
ведаюць, што на гэтым месцы 
першапачаткова стаяў зусім іншы 
помнік – помнік расейскаму цару 
Аляксандру І.  На п’едэстале меўся 
надпіс залатымі літарамі на лацініцы: 
„Поставил граф Ириней Хрептович в 
память о пребывании на этом месте 
божественного государя Александра 
I со своим воинством“. Помнік быў 
акружаны агароджай з ланцугоў, 

падвешаных на васьмі гранітных 
слупах, і быў вышынёй 3 аршыны і 
12, 5 вяршкоў. Складаўся гэты знак 
з чатырох частак: гранітнай пліты, 
цаглянага абтынкаванага пастамента 
і калоны ў выглядзе ўсечанага конусу. 
Увенчаны помнік быў гранітным шарам 
дыяметрам 5 вяршкоў. 

Пасля рэвалюцыі гэты помнік быў 
знішчаны, а на ягоным пастаменце 
пастаўлены помнік Леніну. Ён 

праіснаваў да 1941-га года і быў 
таксама знішчаны, але ўжо немцамі. 
Але пасля вайны ўсё на тым жа 
царскім пастаменце быў пастаўлены 
новы помнік "правадыру”. Гэты 
помнік і быў перанесены на плошчу 
да райвыканкама, а царскі пастамент 
узялі ў эксплуатацыю камсамольцы, 
помнік якім быў пастаўлены тут у 
1968-м годзе да 50-годдзя УЛКСМ.

Колькі і каму мусяць камсамольцы 
плаціць за арэнду царскага падмурка 
– невядома. Але ж калісьці гістарычная 
памяць пераможа.

Г.Станкевіч

Абноўлены помнік 
кАмсАмольцАм 

Колькасць стратных прадпрыемстваў 
у Бешанковіцкім раёне за гэтыя пяць 
месяцаў 2016 года вырасла і складае 
шэсць прадпрыемстваў. Гэта 30% ад 

агульнай колькасці прадпрыемстваў.
За пяць месяцаў мінулага года стратным 

было толькі адно прадпрыемства. Сума 
чыстых страт вырасла з 791 мільёна 

ў мінулым годзе да звыш 7 мільярдаў 
рублёў (у дадэнамінацыйных цэнах).

Найбольшую колькасць стратных 
прадпрыемстваў мае Гарадоцкі раён 
– 70%, найменшую – Верхнедзвінскі 
і Докшыцкі раёны, адпаведна 13,3% і 
14,3%.

М.васільеў

кожнАе трэцяе прАдпрыемствА – 
стрАтнАе

Нацыянальны статыстычны камітэт прадставіў даныя аб 
сацыяльна-эканамічным развіцці раёнаў Беларусі за першыя 
пяць месяцаў 2016 года. 

Ён зарос травой, неўсталяванай асобай 
на магільніку ўладкованая вяндлярня, 
якая складаецца з металічнай ёмістасці, 
збудаванай на вяршыні кургана і 
злучанай трубой з топкай, размешчанай 
блізу яго падножжа. 

Акрамя таго, ямы і паглыбленні ў 
кургане сведчаць аб правядзенні 
несанкцыянаваных раскопак, што 
забаронена законам. Уласнікам 
курганнага могільніка з'яўляецца 
Бешанковіцкі сельсавет, якім падпісана 
адпаведнае ахоўнае абавязацельства, 
аднак меры па захаванасці і забеспячэнню 
належнага санітарнага стану помніка не 
прымаюцца.

Падчас агляду каменя-следавіка і 

крыніцы, размешчаных за 0,8 км ад вёскі 
Астроўна і якія з'яўляюцца помнікамі 
гісторыка-культурнай спадчыны 3-й 
катэгорыі, выяўлена, што прылеглая 
тэрыторыя не добраўпарадкавана, 
парасла травой, ахоўная дошка 
адсутнічае, для абазначэння 
месцазнаходжання каменя і крыніцы 
мясцовымі жыхарамі усталяваны 
металічны крыж. 

Пералічаныя парушэнні і недахопы, 
дапушчаныя пры ўтрыманні 
гісторыка-культурных каштоўнасцяў, 
абцяжарваюць іх эстэтычнае 
ўспрыманне. Уласнікам аб'ектаў 
з'яўляецца СУП «Вядзерава», якім 
падпісана адпаведнае ахоўнае 

абавязацельства.
Пры абследаванні гарадзішча 

жалезнага веку (V ст. да н.э. - V ст. н.э.), якое 
размешчана паблізу вёскі Янаўшчына (на 
месцы дзеючых грамадзянскіх могілак) 
і якое адносіцца да помніка гісторыка-
культурнай спадчыны 3-й катэгорыі, 
устаноўлена, што яно змяшчаецца ў 
нездавальняючым стане.

З тыльнага боку гарадзішча захламлена 
бытавым і могілкавыя смеццем, зарасло 
хмызняком, драўляная агароджу 
зламаная, на гарадзішчы адсутнічае 
ахоўная дошка, што істотна псуе 
знешні выгляд помніка і абцяжарвае 
яго ўспрыманне ў якасці гісторыка-
культурнай каштоўнасці. Уласнікам 
помніка з'яўляецца КСПУП «Дразды-
Агра», якім падпісана адпаведнае ахоўнае 
абавязацельства.

Пры абследаванні былога палаца 
XVII-першай паловы XVIII стагоддзя ў 
Бешанковічах, у якім размешчана школа 

Пры абследаванні курганнага могільніка перыяду ранняга 
сярэднявечча Х-XII ст., які размешчаны ў вёсцы Давыдкавічы 
Бешанковіцкага раёна і адносіцца да катэгорыі гісторыка-
культурных каштоўнасцяў 3-й катэгорыі, устаноўлена, што ён 
утрымліваецца ў нездавальняючым стане.

ЗАнядбАнАя спАдчынА
мастацтваў, устаноўлена, што фасад 
будынка патрабуе неадкладнага рамонту, 
маюцца множныя расколіны ў сценах, 
расслаенне падмурка, падлягаюць 
замене аконныя блокі. Уласнікам 
будынка з'яўляецца аддзел ідэалагічнай 
работы, культуры і па справах моладзі 
Бешанковіцкага райвыканкама.

Акрамя таго, не ўсімі ўласнікамі 
гісторыка-культурных каштоўнасцяў 
аформлены пашпарты на аб'екты, 
у шэрагу выпадкаў адсутнічаюць 
праваўстанаўліваючыя дакументы 
на зямельныя ўчасткі і будынкі, не 
распрацаваныя праекты ахоўных зон.

Па выніках праверкі пракуратурай 
раёна уласнікам гісторыка-культурных 
каштоўнасцяў вынесены прадпісанні аб 
ліквідацыі парушэнняў заканадаўства, а 
таксама унесена прадстаўленне старшыні 
Бешанковіцкага райвыканкама.

Пракурор раёна 
а. Шклярэўскі

Па-ранейшаму ў спісе вакансій лідзіруе 
бешанковіцкае РСТ (райпо). Яно не можа 
знайсці семярых прадавачак (300 руб.), 
электрамеханіка (240 руб), бухгалтара 
(400 руб) і аператара вылічальных машын 
(240 руб.) Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-
18-46. 

ААТ «Бешанковічы аграсервіс» па-
ранейшаму патарбуюцца: заатэхнік з 

сярэдняй спецыяльнай адукацыяй (320 
руб), ветурач з вышэйшай адукацыяй 
(350 руб) і аператар машыннага даення 
(280 руб). Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-
18-36.

ТАА «Белкатламаш» патрабуецца 
інжынер з вышэйшай адукацыяй 
і заробкам 400 рублёў і галоўны 
канструктар з акладам у 900 рублёў. 15-га 

ліпеня да іх дадалася вакансія вадзіцеля 
пагрузчыка з заробкам 450 руб. Даведкі 
па тэлефоне 8-02131-4-27-61.

Бешанковіцкаму РАНС патарбуецца 
інспектар групы прапаганды і 
ўзаемадзеяння з грамадскасцю, адукацыя 
вышэйшая, заробак 500 рублёў, а таксама 
пажарнік-ратавальнік з заробкам 400 руб. 
Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-25-89.

Бешанковіцкаму лясгасу патарбуецца 
трактарыст з заробкам 500 рублёў. 
Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-24-58.

ПМК-41 патрабуецца бухгалтар з 

сярэдняй спецыяльнай адукацыяй і 
заробкам 300 рублёў. Даведкі па тэлефоне 
8-02131-4-12-52.

АТП-21 патрабуецца манціроўшчык 
шынаў і пнеўматычных муфтаў з заробкам 
350 рублёў. Даведкі па тэлефоне 8-02131-
4-18-47.

Аддзелу культуры бешанковіцкага 
РВК патрабуецца дырэктар (намеснік 
дырэктар раённага цэнтра культуры) з 
акладам 280 рублёў. Даведкі па тэлефоне 
8-02131-4-17-71.

М.васільеў

Абнавіўся спіс вакансій на сайце Міністэрства працы і сацыяль-
най абароны. Цяпер па Бешанковіцкаму раёну прапануюць 16 
вакансій на 22 вольных месцы.

вАкАнсіі ў ліпені
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• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Крывінка» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Кры-
вінку”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamnikat.
org/kryvinka.html каталагу 
“Пэрыёдыка” для далейшага 
выкарыстання яшчэ 
да з’яўлення газеты на 
паперы.

 дажыНкІ - 2016

дарожНы рух
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куЛЬтура

Добраўпарадкаванне го-
рада ідзе з вясны і цяпер 
набліжаюцца да завяршэння. 
Да верасня плануюць здаць 
новы будынак загса, цалкам 
мадэрнізаваны фізкультурна-
аздараўленчы комплекс са 
стадыёнам. Гэта аб'екты, 
якіх больш за ўсё чакаюць 
гараджане.

«У цэлым работы вядуцца 
на 188 аб'ектах. Амаль 
завершана рэканструкцыя 
Дома культуры і раённага 
краязнаўчага музея - іх здаем 
у жніўні. На школе мастацтваў 
засталося толькі шыльду 
размясціць, бібліятэку 
таксама адрамантавалі. 
Цалкам рэканструявалі 
раённую бальніцу. Ідуць 
працы ў сярэдніх школах 
№№ 1 і 2 і двух дзіцячых 
садках. Усяго на пералічаныя 
аб'екты культуры і адукацыі з 
раённага бюджэту вылучылі 
па 900 тысяч рублёў », - 
распавяла намеснік старшыні 
райвыканкама Зоя Фаміна.

Большасць гэтых будынкаў 
знаходзяцца ў цэнтры 
горада вакол галоўнай 
плошчы. Яе ператварылі 
ў сквер, які таксама стаў 
адным з ключавых аб'ектаў 
добраўпарадкавання. Вык-
ладзеныя пліткай дарожкі, 
якія хутка будуць апраўляць 
клумбы і алеі туй, вядуць 
да памятнага знака ў гонар 
стваральніцы арнаменту на 

дзяржаўным сцягу Матроны 
Маркевіч. Тут падчас 
"Дажынак" ўпершыню хочуць 
правесці свята нацыянальнай 
сімволікі.

У скверы ўзвялі новы 
фантан і стварылі комплекс 
дзіцячых пляцовак.

Каля новага будынка загса 
з'явяцца вялікі фантан і 
скульптурная кампазіцыя 
«Маладыя» аўтарства 
віцебскага скульптара Івана 
Казака. Яе хутка прывязуць з 
абласнога цэнтра.

Абнаўляюць і гарадскі 
парк. Зараз тут укладваюць 
дарожкі, усталёўваюць лаўкі, 
вядуць азеляненне, рыхтуюць 
пляцоўку, прысвечаную 
воінам-інтэрнацыяналістам.

«Тут ужо ўстаноўлены 
ўзоры БТР і танка, 
яшчэ будуць каплічка і 
скульптура. Яе адліваюць 
у Мінску. Па ўсім парку пад 
адкрытым небам ўсталявалі 
і іншыя ўзоры ваеннай 
тэхнікі, прадастаўленыя 
Міністэрствам абароны. А 
нядаўна яно вылучыла нам 
два самалёты - Су-24 і Су-27. 
Іх прывезлі па частках. Гэтая 
пляцоўка будзе прысвечана 
нашаму земляку - Герою 
Савецкага Саюза Аляксандру 
Гараўца», - патлумачыла Зоя 
Фаміна.

Агульны аб'ём фінансавання 
з бюджэту раёна складзе 
каля 25 млн рублёў, частка 

аб'ектаў трапіла ў абласную 
інвестыцыйную праграму, 
паведаміла начальнік 
аддзела архітэктуры і 
будаўніцтва райвыканкама 
Наталля Візнер.

Абнаўляюць не толькі 
сацыяльныя аб'екты, 
але і жылыя дамы, 
гандлёвыя, вытворчыя, 
адміністрацыйныя будынкі, 
добраўпарадкоўваюць ву-
ліцы. «Наша ЖКГ і падрадчык 
з Віцебска рамантуюць 
31 шматкватэрны дом, 
пераважна з тытульнага 
спісу, дзе-нідзе ў бягучы 
рамонт ўключылі 
электрамантажныя працы. 
Д о б р а ў п а р а д к о ў в а ю ц ь 
прыдамавыя тэрыторыі. 
Вядзем капітальны рамонт 
цэнтральных дарог з 
пешаходнай зонай і 
устаноўкай новых агароджаў, 
мачтаў асвятлення. Ўезд у 
горад зараз стаў "мяккім" - 
там пакладзены самы лепшы 
асфальт», - дадала Наталля 
Візнер.

У дварах вызначылі 
тэрыторыі, замацаваныя 
за арганізацыямі, якія на 
ўмовах шэфскай дапамогі 
добраўпарадкоўваюць і 
ствараюць дзіцячыя пляцоўкі. 
Дапамогу аказваюць і 
прадпрымальнікі. Словам, 
да навядзення парадку 
падключылі ўсе рэзервы. 
Прыцягваюць сілы і з боку: з 
ліпеня Сянно стала месцам 
абласной маладзёжнай 
будоўлі. Атрад фарбуе платы 
ўздоўж вуліцы Мічурына 
- гэта ўезд у горад з боку 
Віцебска.

TUT.BY

Сянно рыхтуецца прыняць абласны фестываль-
кірмаш "Дажынкі-2016": з раніцы да вечара на 
яго вуліцах працуюць будаўнікі, камунальнікі, 
азеляніцелі і г.д. Нядаўна ў горад прывезлі два 
самалёты, якія хочуць усталяваць у цэнтральным 
парку.

У сянне 
ўстАновяць сАмАлёты

Патрабаванні арт.23 Ляснога 
кодэкса Рэспублікі Беларусь 
абавязваюць юрыдычныя 
асобы, якія вядуць лясную 
гаспадарку, ажыццяўляць 
догляд за лясамі, забяспечваць 
выкарыстанне па мэтаваму 
прызначэнню зямель 
ляснога фонду, праводзіць 
работы па санітарнаму 
добраўпарадкаванню і 
належнаму ўтрыманню ўчасткаў 
ляснога фонду, спыняць 
забруджванне лесу адкідамі.

Устаноўлена, што дзяржаўным 
лесагаспадарчым установай 
«Бешанковіцкі лясгас» не 
прымаецца дастатковых мер па 
ахове зямель ляснога фонду ад 
забруджвання адкідамі.

У прыватнасці, пры 
абследаванні ўчастка лесу, 
размешчанага ў непасрэднай 
блізкасці 219 км аўтадарогі М3 
Мінск - Віцебск, устаноўлена, 
што ў катлаване глыбінёй 
каля 3 метраў арганізавана 
несанкцыянаваная звалка: 
дапускаецца складаванне 
бытавых адкідаў, пластыкавых 
бутэлек і ёмістасцяў, зношаных 
аўтамабільных шын, іншых 
адкідаў. 

У ходзе абследаванні ўчастка 
лесу, размешчанага на беразе 
ракі Крывінкі, на супрацьлеглым 
баку дзіцячага аздараўленчага 
лагера «Арляня», дзе праходзяць 
раённыя турыстычныя 
злёты, устаноўлена, што 
неўстаноўленымі асобамі 
дапушчана аналагічнае 
несанкцыянаванае склада-
ванне бытавых адкідаў і 
пластыкавай тары.

Безумоўна, дадзеныя 
парушэнні спрыяюць 
забруджванню і псуюць землі 
ляснога фонду, парушаюць 
яго санітарна-гігіенічныя 
і рэкрэацыйныя функцыі, 
зніжаюць эстэтычнае 
ўспрыманне лесу, ствараюць 
пагрозу забруджвання лясоў і 

Пракуратурай Бешанковіцкага раёна сумесна 
са спецыялістамі Бешанковіцкай інспекцыяй 
прыродных рэсурсаў і аховай навакольнага 
асяроддзя праведзена праверка і абследаваны 
землі ляснога фонду, якія знаходзяцца паблізу 
Бешанковічаў, на прадмет іх належнага ўтрымання, 
а таксама адпаведнасці прыродаахоўным 
патрабаванням.

ЗАсмечАныя  Землі 

зямель ляснога фонду.
У адпаведнасці з ч.1 ст.25, 

ч.4 арт.30 Закона Рэспублікі 
Беларусь «Аб абыходжанні 
з адкідамі» на землях 
ляснога фонду забараняецца 
размяшчэнне аб'ектаў 
захоўвання, пахавання і 
абясшкоджвання адкідаў, 
бо захоўванне і захаванне 
адкідаў дапускаецца толькі ў 
санкцыянаваных месцах.

Па выніках праверкі 
пракурорам раёна ў адрас 
дырэктара дзяржаўнай 
лесагаспадарчай установы 
«Бешанковіцкі лясгас» вынесена 
прадпісанне з патрабаваннем 
прыняцця неадкладных мер 
па ліквідацыі парушэнняў 
ляснога і прыродаахоўнага 
заканадаўства і ўсталяванню 
асоб, вінаватых у забруджванні 
лесу адкідамі, для прыцягнення 
да адміністрацыйнай адказнасці 
па ч.1 арт. 15.30 КаАП Рэспублікі 
Беларусь.

Памочнік пракурора раёна 
юрыст 2 класа 

в. Ларкова

29-га красавіка каля 13 гадзін 
падлеткі ў масках абрабавалі 
краму Лепельскага райпо, 
пагражаючы прадаўцу нажом 
і прадметам, падобным да 
пісталета. Завалодаўшы з касы 
8 млн рублёў (недамінаваных), 
яны схаваліся, але неўзабаве 
былі затрыманыя. 

 «Мы прасілі даць ім па 6 гадоў 
пазбаўлення волі ў выхаваўчай 
калоніі, і суд з намі пагадзіўся. 
Упэўнены, што прысуд будзе 
абскарджаны - для саміх 
хлопцаў, іх бацькоў і знаёмых, 
калектыву іх навучальнай 
установы такое суровае 

пакаранне сталася шокам. Як, у 
прынцыпе, і ўсё, што адбылося. 

Абодва хлопцы характа-
рызуюцца выключна станоўча: 
ніводнага адміністрацыйнага 
правапарушэння, спартсмены, 
актывісты, валанцёры. 
Першапачаткова яны 
тлумачылі, што хацелі на 
скрадзеныя грошы прыкупіць 
адзення на лета, а ў судзе 
зусім не змаглі патлумачыць 
сваіх матываў. Былі і слёзы 
раскаяння», - растлумачыў 
старшы памочнік пракурора 
раёна Аркадзь Дзямідавец.

TUT.BY

Суд разгледзеў справу ў дачыненні да 16-гадовых 
падлеткаў, якіх абвінавачвалі ў разбоі, учыненым 
групай асоб.

пАдлеткі АтрымАлі 
пА 6 гАдоў кАлоніі

З ЗаЛы Суда

На выставе прадстаўлены 
грашовыя знакі рознага 
перыяду нашай гісторыі: 
пачынаючы з «гроша» 1731 
года і манет расейскіх 
імператараў Кацярыны 
II, Мікалая I, Аляксандра 

II, Мікалая II, а таксама 
папяровыя крэдытныя білеты 
Расійскай імперыі аж да 
грошай савецкага перыяду. 
На выставе можна ўбачыць 
і грошы Рэспублікі Беларусь 
1992 года выпуску, сярод якіх 

ёсць “адзін рубель” з выявай 
знакамітага зайца. Менавіта 
таму нейкі час нашыя грошы 
так і зваліся – “зайчыкі”. 

Пройдзе яшчэ гадоў 10 – 
15, і нашы цяперашнія грошы 
таксама займуць месца ў 
музеі. Пакуль што лічыць так 
падстава ёсць. 

Усіх жадаючых наведаць 
выставу музей чакае з 
аўторка па нядзелю з 9.00 да 
18.00

а.тутэйшы

Бешанковіцкім музеем арганізуецца шмат цікавых 
выставаў. Апошняя з іх, якую зараз можна наведаць, 
тычыцца грошай. Як пішуць на музейным сайце, 
“грошы - адно з вынаходніцтваў чалавецтва, 
параўнальных з вынаходніцтвам пісьменства, 
электрычнасці, сусветнай сеткі Інтэрнэт.” 

мУЗей ЗАпрАшАе 
нАведАць выстАвУ

Іх зрабілі ў ліпені, пасля 
таго як на гэтым скрыжаванні 
сёлета здарылася некалькі 
ДТЗ. Апошняе з іх адбылося 
6-га траўня, калі загінуў 21-
гадовы пасажыр аўтамабіля 
ГАЗ-53. Ён рухаўся па дарозе 
Р-113 Вушачы — Сянно, выехаў 

на скрыжаванне з трасай М3 і 
не саступіў Opel Astra, які ехаў 
па галоўнай дарозе з боку 
Віцебска. У выніку сутыкнення 
21-гадовы пасажыр ГАЗ-53 
атрымаў траўмы і па дарозе ў 
бальніцу памёр.

Цяпер праезд праз 

магістраль М-3 на высокай 
хуткасці будзе немагчымы, 
бо паліцэйскія зробленыя 
высокія. Пераехаць праз іх 
на хуткасці 40 ці нават 30 
км/гадзіну праблематычна. 
Магчыма, што яны занадта 
высокія і не адпавядаюць 
стандарту, а тое сведчыць, што 
яны з’яўляюцца небяспечнымі 
для ўладальнікаў аўтамабіляў.

а.тутэйшы

На сенненскім скрыжаванні дарогі Р-113 з дарогай 
М-3 Мінск – Віцебск нядаўна з’явіліся два вялікія 
ляжачыя паліцэйскія. 

новыя пАліцэйскія 
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Так, проезд в общественном 
транспорте стоил бы не 5000 
рублей старыми купюрами 
и не 50 копеек новыми, а 
знакомые с советских времен 
5 копеек за билетик. Хороший 
ориентир, чтобы сравнивать.

16, 18, 20 копеек в советское 
время стоила буханка 
хлеба. Если применить 
хитрость с пятью нулями 
и ориентироваться не на 
нынешние фасовки, а на 
советский килограмм, то 
выяснится, что сейчас хлеб 
стоит примерно столько же. 
Но если копнуть глубже, то 
придется признать, что в 
общем и целом продукты 
за последние 25 лет очень 
подешевели. Так, в советское 
время 2 рубля стоил 
килограмм говядины, 2 
рубля 10 копеек – килограмм 
свинины и баранины. Сейчас, 
если применить наш условный 
счет, гораздо лучшее мясо 
стоило бы где-то рубль сорок 
за килограмм. Вот только 
стали ли мы более сытыми?

За учебники мы платили? Нет. 
За школьные кружки, секции, 
факультативы? Нет. За анализ 
крови, за лечение зубов, 
за пребывание одинокого 
старика в доме престарелых?.. 
Нет, нет и еще раз нет. А сейчас 
за каждую малость – платим. 
Дошло до того, что кое-где 

на деревенских колодцах 
коммунальщики уже стали 
устанавливать счетчики воды. 
25 лет назад кому про такое 
скажи – не поверили бы.

Только ни в коем случае не 
подумайте, что я ностальгирую 
по советским временам. Мы 
плохо жили. Страна, где люди 
вынуждены были покупать 
себе пальто или костюм на 
всю жизнь, в лучшем случае на 
десятилетие, – отвратительна 
и античеловечна. Но нельзя 
не признать, что государство 
все-таки брало на себя хоть 
какие-то обязательства перед 
людьми. Сейчас – никаких 
обязательств. Только дай, дай, 
дай...

Остался без работы – плати, 
остался одиноким в старости 
– плати, отдаешь ребенка 
в детский сад – покупай 
игрушки, книжки, туалетную 
бумагу; ребенок ходит в школу 
– оплати ремонт; ребенок 
занимается спортом – оплати 
его участие в соревнованиях... 
В тюрьме оказался – так и эту 
«услугу», предоставленную 
государством, теперь надо 
оплачивать! В том, как обобрать 
людей, наше государство 
очень усовершенствовалось, 
уже просто меры не знает.

Вот только с чего платить? 
Если применить все тот же ход 
с пятью нулями, то выяснится, 

что при ценах, на многое 
сопоставимых с советскими, 
(кроме продуктов и спиртного), 
а на многое – даже больших, мы 
имеем значительно меньшую 
зарплату. Так, по последним 
данным статистики, средняя 
зарплата в Беларуси составляет 
7 миллионов 182 тысячи 
рублей. Или 718 рублей 20 
копеек деноминированными 
деньгами. Если бы отнимали 
пять нулей – коль уж мы 
именно таким счетом ищем 
эквиваленты с советским 
временем, – то это бы 
означало... 72 рубля. То есть 
зарплата меньше меньшего. 
Вот и ответ на вопрос, почему, 
даже имея 7 миллионов 
рублей зарплаты, теперь 
особо не разгуляешься. Хотя, 
как известно, и такой доход 
– это мечта для большинства 
граждан страны.

Почему так? Почему 25 лет со 
времен СССР прошло, войны 
не было, власть сильна и 
стабильна, народ все эти годы 
покорно выполнял то, что от 
него требовали, но стал беднее 
и беззащитнее? Четверть века 
– недостаточный срок? Тогда 
сколько времени нашей власти 
нужно, чтобы обеспечить 
не бла-бла-бла, а реальный 
рост благосостояния людей? 
Пятьдесят лет, девяносто, 
сто?.. Кто до этого светлого 
завтра доживет – наши дети, 
наши внуки, наши правнуки 
или никто?..

Нет, конечно, сегодня есть 
и те, кто в суровые советские 

времена и мечтать не мог о 
жизни нынешней. Например, 
недавно в интернете 
появилось видео из Монако, 
на котором любители редких и 
дорогих автомобилей засняли 
Mercedes G63 AMG Brabus B70, 
стоимость которого не бывает 
ниже 200 тысяч евро, а в 
зависимости от комплектации 
достигает и 500 тысяч. Номера 
– белорусские: «0101 МИ-7». 
Этот белорус наверняка 
хорошо живет, жизни радуется. 
Причем напомню, что буквы 
«МИ» на номерах указывают 
на «министерский статус». 
Вот только никто не может 
ответить на вопрос, какое 
министерство у нас настолько 
успешно, чтобы позволять себе 
такие авто? Какой госкомитет, 
чья администрация, какой 
чиновник?

Или сейчас идет суд по делу 
отца и сына Япринцевых. В 
суде в показаниях свидетелей 
уже не раз прозвучало 
слово «миллиардер». 
Может, Япринцев завод 
суперприбыльный построил, 
придумал прорывную 
технологию, доказал теорему 
Ферма? Нет, свои капиталы 
зарабатывал на придворном 
бизнесе – нефтепереработке. 
Будто государственные 
компании не в состоянии 
закупать в России сырую 
нефть, потом с большой 
прибылью продавать на 
Запад нефтепродукты и 
отдавать заработанное 
в бюджет. Однако 

суперприбыльный бизнес, 
как засвидетельствовал 
начавшийся суд, в нашем 
государстве почему-то 
оказался под контролем 
частных компаний – всяких 
Чижей и Япринцевых. И 
у последнего денег было 
столько, что сынок на Форексе 
умудрился проиграть 30 
миллионов долларов. Не 
рублей – долларов!!! Потом 
влез в долги, кинул на деньги 
важных и известных людей, и 
в результате история дошла 
до суда.

В стране, где большинство 
населения балансирует 
между бедностью и нищетой, 
32-летний мажор кидается 
десятками миллионов 
долларов!!! У вас такое в 
голове укладывается?..

А разве мог мечтать кто-
либо из руководителей 
БССР, что он разведет в 
республике разлюли-малину 
для избранных, «обеспечит» 
провалы по всем показателям 
и обеднение людей, но при 
этом останется на своем посту 
да еще будет всех жизни учить? 
Не мог мечтать!

Я подозреваю, что именно 
поэтому при последней 
деноминации не пять нулей 
белорусские власти убрали с 
купюр, а только четыре. Чтобы 
параллели были не столь 
очевидны. Чтобы, запутавшись 
в нулях, не каждый осознал, до 
чего мы дожили...

Светлана калинкина
«Народная воля»

Не четыре нуля надо было убирать с белорусских 
купюр во время деноминации, а пять. Все пять! И 
тогда бы мы, как в зеркало, смогли посмотреть на 
свою нынешнюю жизнь.

дожили!

Каманда першага намесніка старшыні Руху 
«За Свабоду» Юрася Губарэвіча накіравала 
21 прадстаўніка ў участковыя выбаркамы 108 
Каліноўскай акругі ў Мінску. Ніводны з іх, у тым ліку 
тыя, што збіралі за сябе подпісы, не быў уключаны 
ў склад камісіі. 

Усяго па 108-109 акругах 
былі пададзеныя 1160 
заявак, распавёў сайту Pyx.
by сябра ініцыятыўнай групы 
Губарэвіча, які прысутнічаў 
на пасяджэнні адміністрацыі 
раёну, Алесь Славінскі.

Па яго словах, з іх 316 
былі вылучаныя партыямі, 
грамадскімі аб’яднаннямі 
563, зборам подпісаў 205.

«Кожную кандыдатуру 
зачытвалі асобна, акцэнтавалі 
увагу на нашых вылучэнцах, 
што досведу ўдзелу у 
камісіях не маюць, слаба 
ведаюць выбарчы кодэкс ці 
не з’явіліся на сумоўе. Тое ж 
самае па тых хто вылучаўся 
зборам подпісаў з 205 акцэнт 
зрабілі на шасці нашых 
вылучэнцах», — адзначыў 
актывіст Руху «За Свабоду».

«Улады пабачылі, што 
мы робім даволі моцную 
кампанію і пры сумленным 
падліку галасоў вынік 
можа быць не той, на які 
яны разлічваюць», — 
пракаментаваў сайту Pyx.by 
вынікі фармавання камісіяў 

Юрась Губарэвіч.
Па ягоных словах, 

відавочна, што ў 
адміністрацыі быў 

ніводнАгА прАдстАўнікА 
рУхУ «ЗА свАбодУ» 

не ўключылі… 

дыферэнцыраваны падыход: 
падвышаная ўвага была да 
тых, хто можа падлічыць 
галасы «рэальна сумленна, не 
парушаючы закон, адкрыта 
для назіральнікаў».

«Улады працягвае 

правальваць іспыты. Як бы 
яны не стараліся імітаваць 
дэмакратычныя выбары, 
немагчыма гэта зрабіць, 
прымаючы тыя ж рашэнні, што 
і раней, працуючы старымі 
метадамі пад час фармавання 
камісіяў і падліку галасоў. 
Першы этап — стварэнне 
выбаркамаў — паказаў, што 
нічога не мяняецца і мяняцца 

не будзе: будзе імітацыя 
дэмакратычных выбараў, але 
гэта не больш чым спроба 
шулера прадэманстраваць 
сумленную гульню», — 
падкрэсліў Губарэвіч.

вольга быкоўская

За што будуць браць 1 новы 
рубель? Фактычна, за адзін 
падыход да касавага акенца. 
Ад 1 жніўня, калі вы захочаце 
аплаціць нейкія паслугі ў касах 
Беларусбанка, давядзецца да 
агульнай сумы дадаць адзін 
рубель. Пры гэтым няважна, 
адзін у вас рахунак, альбо адразу 
дзесяць. У абодвух выпадках 
банк папросіць у вас адзін 
рубель камісіі і не больш.

ці возьмуць камісію, калі я 
захачу пакласці ўсяго два рублі 
на рахунак мабільніка? Так, 
возьмуць: касіру Беларусбанка 
давядзецца аддаць не два, а тры 
рублі. «Памер збору фіксаваны і 
не залежыць ад сумы плацяжу. 
У выпадку, які вы называеце, я б 
параіла скарыстацца тэрміналам 
самаабслугоўвання», — гавораць 
у прэс-службе Беларусбанка.

Што з тэрміналамі? Тут усё 
нармальна і па-ранейшаму. Яны 
не будуць браць у вас камісію. 
Таму калі хочаце эканоміць і 
раней не карысталіся гэтымі 
дзіўнымі штуковінамі — самы 
час навучыцца.

ці давядзецца аддаваць 
рубель, калі я захачу 
памяняць валюту? Не. Камісію 
Беларусбанк збіраецца браць 
толькі за прыём плацяжоў, таму 
калі вы захочаце абмяняць рублі 
на еўра альбо еўра на рублі, 
ніхто ваш адзін рубель сабе не 
забярэ.

якія яшчэ ёсць выключэнні? 

Выключэнняў даволі шмат. 
Камісія не будзе забірацца, калі 
вы захочаце перавесці грошы 
на дабрачыннасць, заплаціць па 
крэдыце, узятым у Беларусбанку, 
правесці плацеж праз касіра з 
дапамогай уласнай банкаўскай 
карткі. Таксама вызваленыя 
ад рублёвай камісіі ветэраны 
Вялікай Айчыннай вайны. Не 
возьмуць з вас рубля і тады, калі 
вы захочаце папоўніць свой 
уласны рахунак…

Навошта ўсё гэта? У 
Беларусбанку Еўрарадыё 
тлумачаць, што і так амаль 
апошнімі пайшлі на такі крок: 
«Толькі Белаграпрамбанк 
застаўся, усе даўно перайшлі на 
збор камісіі». Няцяжка таксама 
здагадацца, што такім чынам 
банкі спрабуюць абараніцца 
ад вялізных чэргаў ахвочых 
аплаціць камунальныя плацяжы. 
Магчыма, цяпер людзі насамрэч 
будуць вучыцца карыстацца 
іншымі метадамі аплаты.

ці законныя такія крокі 
банкаў? З такім пытаннем 
звяртаемся да прэс-сакратара 
Нацыянальнага банка 
Аляксандра Цімашэнкі. Ён 
пацвярджае: гэта законны крок. 
Усе беларускія банкі могуць 
самастойна вызначаць памер 
камісіі, якую будуць збіраць 
за правядзенне плацежных 
аперацый.

алесь Пілецкі
«Еўрарадыё»

Вечарам 18 ліпеня прэс-служба Беларусбанка паве-
даміла, што ад 1 жніўня ў банку ўводзяць камісійны 
збор у памеры Br 1 за ўсе наяўныя плацяжы. 
Разбіраемся, што гэта азначае ў рэальнасці.

1 рУбель кАмісіі
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Першапачатковая інфармацыя пра 
гэта пайшла ад актывіста АГП Мікалая 
Ўласевіча, які жыве ў Астраўцы. 25 
ліпеня ён напісаў у Фэйсбуку: «Ня 
менш за дзясятак незалежных адна ад 
аднае крыніц на ўмовах ананімнасьці 
падчас правядзеньня мной пікетаў 
па зборы подпісаў пацьвердзілі факт 
падзеньня рэактара пры яго ўстаноўцы 
ў рэактарным аддзяленьні АЭС... 
На панядзелак (11 ліпеня. – Аўтар) 
плянавалася правядзеньне ўрачыстай, 
у прысутнасьці тэлебачаньня і 
іншых сродкаў масавай інфармацыі, 
цырымоніі ўсталяваньня рэактара на 
яго пастановачнае месца. Аднак 330-
тонны агрэгат зь невядомых прычын 
сарваўся і зваліўся ўніз з вышыні ад 2 
да 4 мэтраў».

У той жа дзень, 25 ліпеня, пра гэта 
напісалі незалежныя мэдыі. Журналісты 
задавалі пытаньні як дырэкцыі АЭС, так 
і Міністэрству энэргетыкі Беларусі, але 
адказаў не атрымалі. Прыхоўваньне 
інфармацыі пра інцыдэнт толькі больш 
узбуджала чуткі.

26 ліпеня літоўскі прэзыдэнт Даля 
Грыбаўскайце выступіла з заявай, 
што асьцярогі Літвы наконт бясьпекі 
будаўніцтва атамнай станцыі былі 
абгрунтаваныя. Яна таксама заявіла, 
што калі Беларусь ня зробіць захадаў, 
каб гарантаваць міжнародныя 
стандарты бясьпекі, то Літва разам 
зь міжнароднай супольнасьцю 
пастараецца не дапусьціць працы 

АЭС.
У той жа дзень генэральны 

падрадчык будаўніцтва БелАЭС — 
расейскае акцыянэрнае таварыства 
«Атамбудэкспарт» — выступіў зь 
нейкай нязграбнай заявай, нібыта 
«інфармацыя пра надзвычайнае 
здарэньне на будоўлі ў Астраўцы 
Беларускай АЭС не адпавядае 
рэчаіснасьці», што «корпус рэактара 
знаходзіцца за межамі рэактарнага 
аддзяленьня».

То бок, у перакладзе на звычайную 
мову, нічога не было. Гэта стандартная 
рэакцыя дзяржаўных структур 
сёньняшняй Расеі. Вайна ў Данбасе? 
Мы ні пры чым. Навошта вы бамбіце 
ў Сырыі не Ісламскую дзяржаву, а 
апазыцыю сырыйскаму прэзыдэнту 
Асаду? Не, гэта ня мы, мы бамбім толькі 
ісламістаў. Расейскія спартоўцы масава 
прымаюць допінг? Не, гэта дваістыя 
стандарты, падкопы ворагаў, якія 
толькі і мараць, каб нашкодзіць Расеі.

Але праз кароткі час у той жа дзень, 
26 ліпеня, Міністэрства энэргетыкі 
Беларусі было вымушана прызнаць, 
што «няштатная сытуацыя здарылася 
на пляцоўцы захоўваньня корпуса 
рэактара пры правядзеньні такеляжных 
працаў па яго перасоўваньні ў 
гарызантальнай плашчыні». Нарэшце, 
больш як праз два тыдні пасьля 
аварыі!

У заяве Міністэрства энэргетыкі 
ёсьць і яшчэ адзін цікавы сюжэт. 

Там паведамляецца, што дырэкцыя 
станцыі «неадкладна запатрабавала 
ў генэральнага падрадчыка ўсе 
неабходныя дакумэнты і зьвесткі». То 
бок высьвятляецца, што ні Міністэрства 
энэргетыкі Беларусі, ні дырэкцыя 
АЭС не валодаюць інфармацыяй, што 
адбываецца на станцыі, што там робяць 
расейскія будаўнікі!!!

У гэта цяжка паверыць, але з боку 
беларускай дзяржавы няма кантролю 
за самым небясьпечным аб'ектам у 
краіне! Гэта ў Беларусі, дзе дзяржаўныя 
органы сочаць за кожным іпэшнікам, за 
кожным здавальнікам кватэры, дзе КДБ, 
як нядаўна прызнаўся яго старшыня, 
сочыць за тым, як апазыцыянэры 
зьбіраюць подпісы. Гэта называецца, 
прыехалі!

Узьнікае натуральнае пытаньне: ці 
можна цяпер выкарыстоўваць гэты 
рэактар, які ляснуўся з вышыні чатырох 
мэтраў? То бок — няўжо расейцы 
ўвапхнуць беларусам біты рэактар?

Нагадаем, у сярэдзіне красавіка 
на Астравецкай АЭС абрынуліся 
стойкі будучага будынка ядзернага 
абслугоўваньня. Пра гэта стала вядома 
толькі ў траўні ад аднаго рабочага. 
Улады прызналі інцыдэнт толькі 
празь месяц і толькі пасьля таго, як 
тлумачэньняў запатрабавала Літва.

То бок беларускія ўлады паводзяць 
сябе з абсалютнай дакладнасьцю так, 
як савецкія ўлады пасьля катастрофы 
на Чарнобыльскай АЭС. Усё хаваюць, 
і толькі пасьля таго, як пра гэта гучна 
загавораць за мяжой, скрозь зубы 
паведамляюць, што нешта адбылося, 

але ўсё ў парадку, сытуацыя пад 
кантролем.

Дарэчы, пасьля аварыі ў Чарнобылі 
савецкія ўлады адрэагавалі раней. 
Катастрофа здарылася 26 красавіка, 
а ўжо 28 красавіка галоўная 
інфармацыйная праграма савецкага 
тэлебачаньня — «Время» — паведаміла, 
што на Чарнобыльскай АЭС здарыўся 
няшчасны выпадак, пашкоджаны 
рэактар. То бок у СССР адрэагавалі праз 
два дні, у лукашэнкаўскай Беларусі — 
больш як праз два тыдні.

Недэмакратычныя рэжымы, якія 
непадкантрольныя грамадзтву, па-
іншаму сябе паводзіць ня могуць. 
Навошта народу ведаць пра 
небясьпеку? Ня трэба бударажыць, 
нічога, ператопчуцца. Калі толькі 
было прынятае рашэньне пра 
будаўніцтва Беларускай АЭС, я пісаў, 
што, акрамя ўсіх іншых прычын, нельга 
будаваць такі небясьпечны аб'ект у 
недэмакратычнай краіне, бо калі народ 
не кантралюе ўладу, можа паўтарыцца 
чарнобыльскі сцэнар. Але ня мог 
уявіць, што мае змрочныя прагнозы 
спраўдзяцца так хутка.

Ужо цяпер можна лёгка ўявіць, як 
будзе паводзіць сябе кіраўніцтва 
Беларусі, калі, крый Божа, здарыцца 
аварыя зь ядзерным рэактарам, які ўжо 
будзе працаваць. На гэтым тле зусім 
па-іншаму выглядаюць перасьцярогі 
і з боку Літвы, і з боку экалягічных 
рухаў. Няўжо і цяпер ні грамадзкасьць, 
ні апазыцыя ніяк не адрэагуюць?

валер карбалевіч
“радыё Свабода”

Інцыдэнт на будаўнічай пляцоўцы беларускай АЭС здарыўся 
10 ліпеня.

біты рэАктАр і чАрнобыльскі сцэнАр 
НаШа жыццё

Два года экс-сенатор и гендиректор 
известной птицефабрики «Ганна» Анна 
Шарейко вместе со своей командой 
провела за решеткой. Особое внимание 
было приковано к литовскому бизнесмену 
Вальдемарасу Норкусу, деловому 
партнеру и любимому человеку Анны 
Васильевны, который тоже вместе с ней 
оказался за решеткой. Даже во время 
процесса они не скрывали чувств, нежно 
смотрели друг на друга и попросили 
расписать прямо в СИЗО. Верховный 
суд фигурантов громкого дела признал 
виновными, но отпустил в зале суда всех, 
кроме Норкуса. Он вышел на свободу 
спустя месяц, 9 июля. В эксклюзивном 
интервью «Комсомолке» Анна Шарейко 
и Вальдемарас Норкус рассказали, 
изменила ли их колония, что оказалось 
самым сложным за решеткой и когда они 
сыграют свадьбу.

— Проходите, — приглашает нас спустя 
некоторое время Анна Шарейко.

Смена картинки настолько 
поразительна, что сразу теряешься. Еще 
полтора месяца назад журналисты видели 
ее за решеткой, и ей грозил солидный 
срок, сегодня она снова руководитель 
крупного предприятия. Выглядит как 
дама с обложки: облегающий стройную 
фигуру костюм, туфли на высоких 
каблуках, французский маникюр. 
Признается, что ее смущает внимание, 
которое к ней сейчас приковано. А люди 
узнают везде: и в Витебске, и в Минске.

— анна васильевна, о чем больше 
всего мечталось за решеткой?

— Очень хотелось нажарить 
сковородку яичницы! (Смеется.) А если 
серьезно, безумно скучала по родным, 

по их голосам. За два года в СИЗО мне 
не дали ни одного свидания. Наверное, 
думали, так легче сломать человека. Но 
только не меня. Да, я сильно скучала, 
но держалась изо всех сил. Когда в суде 
впервые услышала голоса близких мне 
людей, они еще сутки звучали в ушах.

— как вы провели свой первый день 
на свободе?

— Собрались все родственники, 
друзья, дети Валдаса и его отец, устроили 
душевную встречу! Общались до самой 
поздней ночи. Но радость омрачало то, 
что за решеткой остался мой любимый 
человек. Больше всего мне хотелось 
оказаться на свободе вместе с ним. 
Знаете, сидеть рядом в суде за стеклом, 
при этом нельзя друг друга потрогать, 
обнять — это мука. Думаешь, ну когда 
наступит то время, чтобы никто этого не 
запрещал? И не ругался за это...

Сейчас каждый день общаемся с ним по 
скайпу, вижу, как дети от него не отходят. 
Хоть они уже взрослые люди, но такие 
счастливые рядом с ним, как малые дети.

«На обыски я смотрела как на 
концерт»

— этот приговор стал для вас 
неожиданностью?

— Свободой запахло, когда прокурор 
отказался от того, что мы нанесли ущерб в 
4 миллиарда рублей и якобы действовали 
в составе организованной группы. Я до 
конца не понимала, что происходит, и, 
услышав про срок в 2,5 года лишения 
свободы, поняла: мы скоро выйдем 
на свободу. Правда, до конца верила 
в оправдательный приговор. Даже за 
решеткой продолжала жить фабрикой, 
поэтому, как только нас освободили, 

вышла на работу.
— Фотографии того, как 

подчиненные встречают вас пирогом 
с солью и цветами, разлетелись по 
многим СМИ. было удивительно 
видеть, что вместе с вами вышли даже 
те осужденные, которые накануне 
говорили, что больше на работу ни 
ногой.

— В первый день после освобождения 
мы все, кроме Лиоренцевича (фигурант 
уголовного дела и бывший сотрудник 
«Ганны». — Ред.), вышли на работу. 
Встретились на крыльце здания, и я 
еще смеялась: «Ну что, организованная 
группа, заходите, пообщаемся». Каждый 
из них честно признался, что вернуться на 
«Ганну» больше не может. Они достойно 
прошли это испытание, но какой ценой 
им это далось, никому не известно. Я 
очень благодарна, что меня окружали 
специалисты такого высокого уровня, 
настоящие профессионалы.

— решение ваших подчиненных 
кажется более логичным. Многие были 
уверены, что вы соберете чемодан и 
рванете к любимому в каунас.

— Я по жизни бегу туда, где надо 
спасать. К примеру, если у моих друзей и 
близких все хорошо, я не слишком балую 
их вниманием, но вдруг что-то случается, 
тут же мчусь на помощь. Коллектив 
поддерживал нас все это время и ждал 
возвращения, я не смогла поступить 
иначе, кроме того как вернуться на 
фабрику. Не даю никому 100% гарантии, 
что смогу вернуть прежнее предприятие, 
слишком много упущено, но я постараюсь, 
используя свои знания и опыт.

— Наблюдая за вами все три 
месяца, пока шел суд, гадала: как 
вы переносите заключение? вы 
человек энергичный, деятельный, 
руководитель крупного предприятия 

— и вдруг оказываетесь в замкнутом 
пространстве. Порой казалось, что 
вы прямо в клетке готовы провести 
планерку, дать указания, решить все 
вопросы.

— На суд мы ездили как на работу. 
Готовились к допросам, показаниям 
свидетелей, изучали необходимые 
документы. За два года возможности 
пообщаться не было, но в суде поняла: 
никто времени зря не терял, все 
выстроили грамотную линию защиты. 
Лично я знакомилась с материалами 
уголовного дела с 9 утра и до 8 вечера, 
без обеда, только маленький перекус 
брала. И так 30 дней. Я хотела его 
изучить вдоль и поперек. Видела, как 
защищались мои коллеги, и отметила 
еще раз для себя, какие они молодцы. И 
стойкие, и мужественные, и порядочные, 
и грамотные.

«в рапорте напишут, будто я 
хотела бежать из туалета Совета 
республики»

— анна васильевна, вы знали, что 
летом 2014 года над вами сгущаются 
тучи?

— Нет, это было полной 
неожиданностью. К обыску не готовилась, 
ничего не скрывала, сама назвала код от 
сейфа. Я работала честно и открыто, мне 
нечего было бояться. За 15 лет работы в 
должности руководителя мой кабинет ни 
разу не закрылся на ключ, нет ни одной 
тумбочки на замке. Мой дом обнесен 
обычной сеткой, целый год я не вешала 
шторы... У меня нет необходимости 
прятаться. Ну что у меня нашли в сейфе? 
Фотографии.

Продолжение интервью читайте 
на сайте «Комсомольской правды в 
Белоруссии»

катерина борисевич
«кП в беларуси»

“быть с любимым в одной клетке — это мУкА”
В эксклюзивном интервью «Комсомолке» экс-сенатор Анна 
Шарейко рассказала, как устала от слежек перед арестом и 
изменила ли ее колония.


